
 
Referat skolebestyrelsesmøde mandag d. 12. juni 2023 

kl. 18.00-20.30 afd. Søndre 

 

Afbud: Gitte og Anne Louise kommer lidt senere – afbud Nina 

Referent: Dorthe Rohwer 

 

Elevråd deltager i punkt 1 

0. Godkendelse af dagsorden  
Godkendelse af referat   
5 min 

Godkendt 
Ikke alle har fået referatet, men det er blevet godkendt på trods. 

 

1 Fra Elevrådet 
v. elevrådsmedlemmer  
15 min 

Skærmtid med telefoner i skoletiden er et højaktuelt emne.  
Regeringens fokus har fået eleverne op på barrikaderne. 
Ideer drøftet i elevrådet på SØ. 
 
Indskolingen SØ: ingen telefon. 
Mellemtrinnet: må bruges når de kan anvendes i undervisningen, 
og herudover kun 1-2 gange om ugen i 1-2 frikvarterer. Telefonen 
bruges til TikTok og snap. 
Udskolingen: Det er uretfærdigt, at de ikke må bruge telefonen i 
løbet af dagen. Tænker at det vil være fint at have telefonen 1 
gang 
 
Regeringens fokus går på mistrivsel. 
Elevrådet tænker, at man som ung også skal lære at have den på 
en god måde. 
Man tjekker sine ting på mail, e-boks, TikTok samt snaps. 
Der er et ønske om at have den i løbet af den 2. pause for lige at 
tjekke op på div. ting. 
Det tager tid fra lærerne at håndtere mobiltelefonerne. 
Godt, at det er blevet vendt af eleverne i elevrådet. 
Der skal proces på drøftelser, hvor elevers stemme høres. 
 
Døren til toilettet savnes – det går bedre. 
Der opleves pt. problemer med toiletterne på mellemtrinnet. 
 
Der mangler også gardiner i 4. klasserne. 
 

2 Siden sidst 
Centerombygning 
Møde med BFU 13/6 
Kort status 
v. skoleleder/viceskoleleder 
5 min 

Centerombygning: 
Der er nu kommet en tidsplan, som siger, at det afleveres senest 
20/10. 
Der afholdes rejsegilde 20/6 kl. 11-12.30 for medarbejdere og 
børn. Som SB-medlem er man velkommen til at deltage. Senere vil 
der være officiel indvielse på voksenplan, håber på uge 41/43? 
Der har i dag været økonomigennemgang af projektet. Det ser fint 
ud. Der vil være nogle enkelte ting, der ligger ved os. Det 
undersøges pt. Spændende om der bliver plads til et sanserum. 
En mulighed kunne også være at søge fonde. 
 



 
BUGS har forespurgt på, om der kan laves førskole for kommende 
centerbørn grundet overbelægning i BUGS. Den endelige 
beslutning er ikke truffet endnu.  
 
Møde med BFU 13/6:  
Vi er klar til cafédebatterne. Christina fortæller ift. Hej og farvel 
fokus. 
 

3a 
 
 
 
 
3b 

Kantineordning 
Inspiration og drøftelse 
v. formand 
15 min 
 
SFO 
v/formand 
10 min. 

Udsættes til efter ferien. 
 
 
 
 
Der opleves pt. ærgerlige tilbagemeldinger til SB, fra forældre 
omkring forhold i SFO-en. Der har været en god periode med 
ændring af  læringsmiljøet. SB har et ønske om, at der blev lavet 
en brugerundersøgelse her før sommerferien, hvor 3. klassernes 
forældre kan høres inden de slipper SFO’en. 
Det kunne være rart også at vide, hvad det er man ser, der virker 
godt. Flere 3. klasses elever, end tidligere, er fortsat indmeldt. 
 
Søren undersøger, om der kan laves noget ift. 3. årgang før 
sommerferien. Der er blik på også, at medarbejderne tages med i  
proces. 
 
Input ift. de omtalte tilbagemeldinger ønskes på skrift til Søren i 
en note. 
 

4 Forældreønske om 
ensrettet lektieplatform 
Drøftelse 
v. formand 
20 min 

Efter en forældrehenvendelse er det blevet klart, at der kan være 
et ønske om at få ensrettet ”metoder” ift. info ud om lektier. 
Måske det kunne drøftes i lærerteamet? Eller er det en 
ledelsesbeslutning? Det kunne drøftes i MED, og det kunne 
drøftes i en afdeling/årgang. 
 
Det kunne være en vigtig læring/oplæring for forældre i 
indskolingen ift. at få ensrettet det. 
 
Det kan være god info at få i starten af skoleåret til 
forældremøderne. 
 
Det er vigtigt, at vi som skole har et ens udtryk udad til.  
 
Ledelsen tager det med tilbage og vender tilbage efter ferien. 
Målsætningen kunne være, at der kunne komme en udmelding til 
forældrene på, hvordan der orienteres om bl.a. lektier. 
 



 
6 Henvendelse i relation til 

tidligere klage 
v. formand 
60 min 

Formanden fortalte om, hvad der er sket siden sidst.  
Der er kommet en mail med opfølgende spørgsmål fra den samme 
gruppe på 4 forældre. 
 
Formandskabet har igen været i kontakt med Skole og Forældre 
ift. SB’s opgave og muligheder.  
SB fører tilsyn med fokus på undgåelse af gentagelsestilfælde, 
samt at planerne følges. Der kan som sådan ikke sagsbehandles. 
Skolebestyrelsen har fokus på at holde sig til reglerne. 
 
Status på sagens elementer forelagt: 
Handleplanen ift. støtte i klassen følges, og fortsætter indtil 
videre. Der er god effekt. 
Der er kører 2-3 individuelle forløb hvor forskellige tværfaglige 
resurser er bragt i spil. Disse fortsætter og har effekt. 
Medarbejdersagen følges op af ledelsen, - der har ikke været 
gentagelsestilfælde. 
 
Fokus er fortsat på at få etableret mest mulig tryghed og trivsel i 
hverdagen, samt at vedligeholde dette. 
 
Skolebestyrelsen finder det fortsat uacceptabelt, at der er blevet 
talt til børn, som det er beskrevet i den oprindelige henvendelse, 
og SB vil helt grundlæggende, at alle ansatte og andre med 
tilknytning til skolen overholder skolens værdier. 
 
Skoleleder orienterede om yderligere og fortsatte klager mv. fra 
samme forældregruppe. 
SB tog orienteringen til efterretning. 
SB henstiller til et konstruktivt samarbejde forsøges genetableret 
og får fokus. 
 

6 Drøftelse principper 
Endelig vedtagelse 
v. Maggi og Nina 
20 min  

Bilag udsendt. 
Princippet til skole-hjemsamarbejde er drøftet og godkendt. 
 
 
Kursus for SB i principper er en mulighed for at få en kick-start på, 
hvordan vi som bestyrelse arbejder med principper. En sådan 
seance varer to timer. Det kan ligge forud for et SB-møde eller 
ligge som et ekstraordinært møde. 
 

7 Proces vedr. Mariehønen 
Orientering om status 
v. skoleleder 
10 min 

D. 17/5 fik implicerede medarbejdere besked om at melde tilbage 
om man vil gå op i tid. Dette har 1 medarbejder taget imod.  
Følgende er nu meldt ud: 
I tiden efter den 17. maj, hvor det pædagogiske personale oprindeligt fik 
tidsfrist til at melde retur på, individuel accept af ændring af nuværende 
arbejdstid til fuldtid. 
Har ledelsen har været i proces. Desværre var kun en enkelt der ønskede 
at øge egen ansættelsesgrad. 



 
Det bringer os i en vanskelig planlægningsmæssig situation, som vi har 
haft brug for at overveje konsekvenserne af. 
Det vil fortsat være vores mål at nå hen til en ligeværdig prioritering af 
kvaliteten imellem skole og fritid i Mariehønen. 
Sådan som situationen er, så planlægger vi nu med, de timemæssige 
ressourcer, der er tilgængelige. Vi kan allerede nu forudse, at det 
kommer til at betyde, at der vil blive stillet øget krav til fleksibilitet 
imellem grupperne i skoletiden.  
Det er vores hensigt at afdække, den reelle belastningsgrad i de enkelte 
grupper. Denne prioritering bliver et bærende element i planlægningen 
af det pædagogiske personales arbejdstid. 
Når næste skoleår er kommet godt i gang, så vil vi revurdere på, om det 
er muligt at levere den kvalitet som vi ønsker i skole og fritidstilbud, med 
den struktur der er i de aktuelle ansættelsesgraderne, I vil som 
medarbejdere naturligvis blive inddraget i denne proces.  

 

8 Status medarbejdere og 
ansættelser 
v. skoleleder 
10 min 

Udsat 

9 Meddelelser  
• Formanden  
• Afdelingerne i 

almendelen 

• Specialafdelinger  
• SFO og USFO  
• Ledelsen 

10 min 
 

Intet nyt fra formanden. 

Der pågår pt. en national undersøgelse ift. mobbestrategi. I den 

sammenhæng ses det, at skolens mobbestrategi skal 

genbesøges. 

Undervisningsmiljøvurdering hvert 3. år 

Mobilpolitik og skærmtid – et arrangement for forældre og 

medarbejdere forsøgs aftalt til i uge 41. 

Møderække kommende skoleår: 

• 14/8 

• 25/9 ST 

• 30/10 

• 4/12 

• 15/1 

• 5/2 ST 

• 11/3 

• 15/4 

• 13/5 

• 10/6 

 

Kendte forældremøder 2023/2024: 

• Forældremøde ST mellemtrin d. 23/8 kl. 16.30-18.00 

• Forældremøde ST indskoling d. 28/8 kl. 16-18.45 

• Udskoling d. 22/8 kl. 17-19 

• Mellemtrin d. 15/8 kl. 17-19 

• Indskoling d.  

• Center d. 12/9 kl. 16.30-18:30 

• G-klasser d.  



 

 

Møderække: 

 

 

_______________________                                                    _________________________ 

 Dorthe Meier - Formand                                                          Margit B. Schröter - Næstformand 

 

______________________                                                        ________________________ 

Janni Matthiasen                                                                         Tim Jensen                                                                        

 

______________________                                                         ________________________ 

Christina Sønderby Hedegaard                                                   Anna-Louise Risager Jensen 

 

_______________________                                                       ________________________ 

Nina Kjær Madsen                                                                        Gitte Barkholt 

 

_______________________                                                       ________________________ 

Benny Madsen                                                                               Bente Wutborg  

 

_______________________                                                        ________________________ 

Elevrepræsentant                                                                          Elevrepræsentant 

 

_______________________                                                        __________________________ 

Dorthe Rohwer - viceskoleleder                                                  Søren Rahbek - skoleleder 

10 Evt.  Dannelse af 7. klasserne v/Anna Louise har et ønske om at 

genbesøge principperne for sammensætning af klasserne.  

Maggi har et ønske om at få besøg af afdelingslederne, der kan 

give et input ift. hvad der sker i deres afdelinger. Dette også ift. 

SB’s tilsyn. 


